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Het afgelopen jaar stonden er diverse bijzondere bedrijfsreportages in Pig 

Business. Zo deed Wouter Uwland verslag van alles waar hij tegenaan liep 

bij het ombouwen van een verouderd Oost-Duits staatsbedrijf naar een 

volwaardig SPF-bedrijf. Kees van der Meijden vertelde over de ingrijpende 

gevolgen van een verwoestende stalbrand die het bedrijf had getroffen. Hoe 

zou het nu met ze zijn?

Hoe is het nu met....?
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Kees en Wilma van der Meijden in Spoordonk:

‘Bouw nieuwe varkensstal
wordt wel volgend jaar’

In april 2013 brak er een grote brand uit 
op het zeugenbedrijf van Kees en Wilma 
van der Meijden in Spoordonk. In april 
dit jaar was de verwachting nog dat ze 
na de zomer weer konden beginnen met 
bouwen, maar het vergunningentraject 
duurt langer dan gedacht. „Waarschijnlijk 
wordt het eerder februari/maart”, aldus 
de Brabantse ondernemer.

Het zeugenbedrijf van VOF Van der Meijden-
Welvaarts ligt aan de Langendonksedijk in 
Spoordonk in Noord-Brabant. Bij de brand op 
18 april 2013 gingen de vier nieuwste stallen 
verloren: een kraamstal, de biggenstal en 
de stal met de opfokgelten en bijproducten. 
Deze stallen waren gedeeltelijk met elkaar 
verbonden.
De brand was ontstaan in de biologische 
luchtwasser aan de achterkant van opfokstal 
en greep vervolgens razendsnel om zich 
heen. Alles bij elkaar kwamen zo’n 5.500 var-
kens om, waaronder 73 zeugen met biggen 
in de kraamstal. De biggenstal zat met 4.000 
dieren juist helemaal vol; de volgende dag 
zouden er 1.000 biggen worden afgeleverd. 
De vier achterste stallen, die van de voorste 
waren gescheiden door een smalle groen-
strook, ontsprongen de dans. Dat waren 
twee stallen voor dragende zeugen, een 
oude kraamstal met 110 kraamhokken en de 
dekstal met 100 plaatsen. Hierin is Van der 
Meijden met 450 zeugen nog doorgegaan, 
tot half april dit jaar. Toen zijn de stallen 
leeggedraaid. De zeugenhouder sprak op dat 
moment in Pig Business de verwachting uit 
dat hij rond de zomer de bouwvergunning bin-
nen zou hebben, zodat ze na de zomervakan-
tie konden begonnen met bouwen. In januari 
2015 zouden ze dan de eerste gelten kunnen 
verwelkomen.
De ambtelijke molens van de gemeente Oir-
schot draaien echter trager dan voorzien. Niet 
dat er sprake is van mot met de gemeente, 
„Maar de procedures hebben kennelijk hun tijd 
nodig. Het traject gaat nu eenmaal niet vlug-
ger”, geeft Van der Meijden aan.

Een ding is zeker: in de nieuwe varkensstal 
komt zeker geen biologische (of chemische) 
luchtwasser. Zo’n apparaat komt er nooit meer 
in. De Brabantse ondernemer heeft een heel 
nieuw systeem laten ontwikkelen, waarover 
hij verder nog niet uit de school kan klappen. 
„Maar het werkt wel. De octrooiaanvraag is 
onderweg. De exacte ammoniakreductie moet 
nu officieel worden vastgesteld, daar zijn we 
hard mee bezig.” De ontwikkeling van deze 
noviteit is volgens Van der Meijden ook niet 
van invloed op het vergunningentraject. „We 
vragen het gewoon aan voor een luchtwasser, 
en later passen we de aanvraag aan.”
Een nieuwe werktuigenloods en een nieuw 
opleidingsgebouw voor werknemers in de 
varkenshouderij staan er inmiddels al wel. 
Van der Meijden is namelijk mede-eigenaar 
van Vakkundig Personeel Oirschot, een bedrijf 
gespecialiseerd in werving, opleiding en deta-

chering van personeel voor de varkenssector. 
Maar voordat de eerste echte schep in de 
grond kan voor de nieuwe varkensstallen, zal 
het wel eind februari, begin maart zijn, schat 
hij in. „En dan zijn we zeker wel een half jaar 
aan het bouwen. Dus straks zijn we dik twee 
jaar verder, sinds de brand.” Hij verwacht pas 
na de zomer de eerste varkens te kunnen 
ontvangen. „We zijn nog aan het nadenken of 
we SPF gaan opstarten, of niet.” Wat wel vast-
staat, is dat de bedrijfsomvang onveranderd 
blijft op 1.000 zeugen. „Dat aantal was en is 
groot genoeg voor ons.”
Op het geestelijke vlak gaat het de familie 
ook goed, aldus Van der Meijden. „We hebben 
goede hulp gehad bij de verwerking en we zijn 
uitstekend begeleid vanuit de ZLTO. Maar ik 
moet zeggen: een tijdje terug was er toevallig 
brand bij een buurman... Dan komt alles wel 
meteen weer terug, hoor.”
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Wouter en Caroliene Uwland in Gimritz

Ferkelzucht Anlage Gimritz
pioniert gestaag door

De Nederlandse ondernemers Wouter 
en Caroliene Uwland gaan gestaag voort 
met hun varkenshouderijbedrijf in Gim-
ritz in voormalig Oost-Duitsland. Wouter 
heeft deze zomer een tweede pachtloca-
tie verworven voor 500 zeugen, plus een 
vleesvarkensbedrijf met 2.300 plekken. 
Daar wil hij zelf het ondereind van zijn 
biggen gaan afmesten. 

In maart vertelde Wouter Uwland in Pig 
Business hoe hij als selfmade varkenshouder 
uit de polder in 2012 in Oost-Duitsland een 
voormalig staatsbedrijf op de kop wist te 
tikken, waar hij als zeugenhouder kon begin-
nen. Het bedrijf had toen al twee jaar leeg 
gestaan en er moest heel wat aan worden 
opgeknapt. „Maar dat pionieren in oude 
stallen waren we wel gewend”, aldus Uwland, 
die dat eerder in Flevoland ook deed in 
diverse gehuurde stallen met in totaal 2.500 
vleesvarkens.
Uwland bouwde het oude staatsbedrijf om 
tot Ferkelzucht Anlage Gimritz, een SPF-
bedrijf waar hij inmiddels ongeveer 700 
zeugen houdt. „De afgelopen maanden 
hebben we op deze locatie de vergunning 
moeten actualiseren, die was voor het laatst 
in 1996 aangepast. De vorige eigenaar had 
er sindsdien heel wat aan veranderd wat 
nooit gemeld was, en wij hadden zelf ook 
aanpassingen gedaan, zoals het verplaatsen 
van silo’s. Het heeft maanden geduurd, maar 
de vergunning is nu weer up to date.” 
Langzamerhand gaan ook de technische 
resultaten vooruit, al blijft het afbiggen in de 
oude kraamstallen met hun hellende beton-
nen vloeren moeilijk. „Gemiddeld 15 procent 
uitval in de zoogperiode.” Hij haalt nu 10 
gespeende biggen per worp. „De JSR-zeug 
staat ook niet bekend om hoge aantallen 
levendgeboren, maar hier in het Oosten zijn 
JSR-biggen wel goed te verkopen.”
Tevens heeft hij (met hulp van zijn Neder-
landse investeerder) op 12 kilometer afstand 
een tweede bedrijf kunnen pachten waar hij 

500 zeugen in een vijfwekensysteem gaat 
houden. „De eerste twee van de vier zeugen-
groepen hebben we nu aangedekt; de eerste 
biggen verwachten we in week 2”, vertelt hij. 
Ook hier duurde het rondkrijgen van de 
vergunning een eeuwigheid, aldus Uwland. 
„In onze deelstaat Saksen-Anhalt ligt nu een 
wetsvoorstel dat voorschrijft dat een zeu-
genbox net zo breed moet zijn als de zeug 
hoog is. Dit moet nog door de Eerste Kamer. 
Omdat een zeug wel 90 centimeter hoog is, 
is dat levensgevaarlijk: ze kunnen zich dan in 
de box omdraaien en klem komen te zitten. 
Ik gaf aan dat we starten met gelten, die 
zijn nog niet zo hoog. Om te laten zien dat 
ik wel in staat ben de zeugenboxen aan te 
passen, heb ik gewoon bij één box met een 
moersleutel de bouten losgedraaid en 15 
centimeter verderop weer vastgezet. Zo is 
de toestemming rond gekomen.”
Het vleesvarkensbedrijf dat ze erbij heb-

ben gekocht, hoorde vroeger ook bij de 
hoofdlocatie. „Het was feitelijk niet meer 
dan een dichtgegroeide ruïne, waar al geen 
elektriciteit en geen water meer was. Maar 
om te voorkomen dat iemand anders er met 
varkens in gaat zitten, zo vlak bij mijn SPF-
bedrijf, hebben we het toch maar gekocht.” 
Hier moet hij nog hard in aan de slag. La-
chend: „Vóór mei moet ik erin, anders vervalt 
de vergunning. Hopelijk krijgen we dus geen 
al te strenge winter. Stroom hebben we daar 
inmiddels weer, voor water ben ik nog aan 
het bellen.” 
Uwland, die speenbiggen levert, wil hier rest-
biggen gaan afmesten. „Als ik van elke worp 
de twee of drie kleinste biggen thuis kan 
afmesten, kan ik mooie uniforme koppels 
leveren. Dat is goed voor de toeslagen.” ■
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